
VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING ONDERWIJS EN WELZIJN
REKENING 2016

Datum: 5 juli 2017
Plaats: Oude raadzaal
Tijd: 13.00 - 15.00 uur

Aanwezig: dhr. M.D. Blom (voorzitter), dhr. A.J. Wonink (D66), mw. W. Paulusma (D66), dhr. W.H. 
Koks (SP), dhr. D. Brandenbarg (SP), dhr. E. Krol (PvdA), dhr. D.J. van der Meide (PvdA), mw. P. 
Brouwer (GroenLinks), mw. F.T. Folkerts (GroenLinks), mw. A.M.J. Riemersma (Stadspartij), dhr. 
J.R. Honkoop (VVD), dhr. J. Boter (VVD), dhr. J. de Haan (CDA), dhr. G.B.H. Brandsema 
(ChristenUnie), dhr. W.B.P.M. Snelting (Student en Stad), mw. L.H. Venema (PvdD), mw. 
M.E. Woldhuis (100% Groningen)
De wethouders: dhr. T. Schroor, dhr. P.S. de Rook, dhr. M.T. Gijsbertsen, dhr. R. van der Schaaf
Namens de griffie: mw. G. Mulder (commissiegriffier)
Verslag: dhr. Z. Jeuring

A. Opening en mededelingen 
De voorzitter

 Opent de vergadering en heet de aanwezigen welkom.

B. Gemeenterekening 2016
Programma 3 Jeugd en onderwijs
Programma 4 Welzijn, gezondheid, zorg en vernieuwing sociaal domein
Programma 5 Sport en bewegen
Programma 6 Cultuur (excl. evenementen)

Dhr. Wonink (D66):
 Is positief over het onderwijsbeleid en over de aanpak vanuit de gemeente Groningen.
 De Open Schoolpleinen: de aanpak moet verbeteren en dat kan via het initiatief Groene 

Schoolpleinen van GroenLinks en D66.
Mw. Paulusma (D66):

 Programma 4: het is goed dat in de wijken verschillende initiatieven plaatsvinden.
 De fractie is tevreden over de vluchtelingenaanpak.
 D66 vraagt aandacht voor experimenteerruimte, maatwerk en het over de domeinen heen 

denken en handelen.
Dhr. Wonink (D66):

 Is tevreden over het meerjarenprogramma sport dat kansen biedt aan iedereen.
Mw. Paulusma (D66):

 Op cultuurgebied wordt de noodzaak gevoeld om het samen te doen. Cultuur is daardoor 
aantrekkelijk en toegankelijk voor iedereen.

Dhr. Koks (SP):
 Vraagt om een tussenstand bij het onderdeel Vernieuwing sociaal domein. Moet er niet worden

bijgestuurd?
 Onderwijs: er ontbreken vele cijfers. Sommige tabellen zijn leeg. Groningen scoort op 

verschillende gebieden lager dan andere steden. Er blijft 100.000 euro over bij vroeg- en 
voorschoolse opvang.

 Gebiedsgericht werken: niet alle geld is uitgegeven terwijl in sommige wijken de nodige 
problemen bestaan. Ook wordt 14,8 miljoen euro uit het Stimuleringsfonds Volkshuisvesting 
overgeheveld naar de algemene egalisatiereserve.

 Het aantal daklozen neemt toe en kwetsbare mensen kunnen niet terecht in beschermd wonen. 
Dit terwijl in de provincie 10 miljoen euro niet wordt uitgegeven aan beschermd wonen en 
700.000 euro aan de maatschappelijke- en de vrouwenopvang.

 Een aanpak voor het andere gezicht van de stad blijft achter.
 Is de inning van de eigen bijdrage op orde?
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Dhr. Brandenbarg (SP):
 Cultuur: de aanpak gericht op de jeugd doet het goed.
 Sport: er is meer aandacht nodig voor sporten in de openbare ruimte en voor 

schoolsportverenigingen. In topsport moet minder energie worden gestoken.
Dhr. Krol (PvdA):

 Geeft het college complimenten voor de aanpak vanuit de WIJ-teams. Het is positief dat de 
gemeente de tekorten in het sociaal domein dekt.

 Het is jammer dat veel indicatoren nog niet zijn ingevuld. Dit is vooral voor het programma 
welzijn, onderwijs en zorg erg belangrijk.

 Indicaties worden in een van de drie gevallen niet verzilverd. De fractie bepleit een onderzoek 
hiernaar.

 De fractie is voor een structurele oplossing voor stadsbrede stichtingen.
 Huisvesting statushouders: de taakstelling is gehaald. De spreiding over de wijken is nog niet 

gerealiseerd.
Dhr. Van der Meide (PvdA):

 Onderwijs: er is onderbesteding bij de inzet van de intensiveringsmiddelen leren. Er zijn te 
weinig nieuwe ideeen ingebracht. Hoe evalueert het college dit? Komen de plannen echt van 
onderop van docenten en ouders?

 De fractie betreurt het dat de in 2016 beschikbaar gestelde extra rijksmiddelen voor peuters 
terugvloeien naar de algemene middelen. Er zijn voldoende aantrekkelijke projecten.

 Onderwijskansen: gezien het overschot zijn er voldoende middelen om ongelijke kansen te 
bestrijden.

 Beschermd wonen: welke stappen zijn in 2016 gezet om beschermd wonen op te heffen en 
zijn problemen ontstaan bij individuen en of instanties?

 De jeugd, talentontwikkeling: naast gegevens over De Jonge Onderzoekers zijn meer cijfers 
nodig.

 Cultuur: ondanks meer popconcerten in de Oosterpoort is het financieel resultaat niet 
gestegen. Hoe kan dat?

Dhr. Honkoop (VVD):
 Lokale inzet op het beleid voor homo’s en lesbiennes: hoe verhoudt het protocol zich tot de 

verdere inzet op dit thema?
 Sheltered city: de fractie vindt dit geen taak van de gemeente.
 Zwemdiploma: 3% van de leerlingen in groep 8 heeft geen zwemdiploma. Wat doet de 

gemeente?
 WIJ-teams: hoe is de stand van zaken? Hoe ziet de relatie met de omgeving eruit?
 Het meerjarenprogramma sport levert goede resultaten op. Aandachtspunt is de vernielingen 

bij sportaccommodaties. Energiezuinigheid bij sportaccommodaties kan veel opleveren.
Dhr. Boter (VVD):

 Onderwijs: de talentprogramma’s doen het goed. 
 Analfabetisme: hoe kan worden bevorderd dat meer mensen deelnemen aan het programma 

leren lezen en schrijven?
 Functioneel analfabetisme: hoe kan dit in de Rekening worden opgenomen?

Mw. Brouwer (GroenLinks):
 Nazorg ex-gedetineerden: hebben de wijkteams een plan van aanpak?
 Bezuinigingen vrouwenopvang: hoe wordt met de opvang van vrouwen van buiten de regio 

omgegaan?
 SOA: hoe kan meer aan preventie worden gedaan?
 Noodopvang vluchtelingen: het college heeft een goede aanpak zolang er geen regeling met 

het Rijk is.
Mw. Folkerts (GroenLinks):

 Onderwijs, volwassenonderwijs: de Taalhuizen hebben wachtlijsten. Komen alle mensen op 
tijd op de juiste plek?

 Spreker is het eens met de opmerking van de PvdA over de intensiveringsmiddelen en met de 
opmerking van D66 over groene schoolpleinen.

 Sport in de openbare ruimte is voor de fractie een speerpunt. Sommige projecten zijn niet 
gerealiseerd. Wordt aan het eind van de raadsperiode de gehele ambitie gerealiseerd?
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Mw. Riemersma (Stadspartij):
 Onderwijskansen: hier valt nog wat te verbeteren.
 Volwasseneducatie moet worden uitgebreid tot het hoger onderwijs.
 Huishoudelijke hulp: wat is de status van de keukentafelgesprekken?
 Op welke manier worden de extra gelden voor bed-bad-broodvoorzieningen verkregen?
 De filialen van bibliotheken zijn erg belangrijk.

Dhr. De Haan (CDA):
 Onderwijs: het is jammer dat de gelden niet op een structurele wijze worden ingezet voor 

bijvoorbeeld het verkleinen van klassen en de inzet van extra klasseassistenten.
 Landelijk dient het belang van mantelzorgers te worden erkend door het instellen van een 

vergoeding.
 Pilot sheltered city: wat waren de positieve gevolgen voor het onderwijs?
 Sport: hoe gaat het college het aantal schoolsportverenigingen bevorderen?
 Cultuur: hoe staat het met het bevorderen van het optreden van amateurverenigingen in de 

openbare ruimte.
Mw. Venema (PvdD):

 Onderwijs: het aantal thuiszitters is gedaald en kan volgens de fractie nog verder dalen.
 Natuur- en duurzaamheideducatie: de fractie is enthousiast over het Centrum voor Natuur- en 

Duurzaamheideducatie. De deelname door kinderen: de beoogde 96% is niet gehaald.
 Volwasseneneducatie: er waren minder plekken voor nieuwe instroom. Kan dit aantal volgend 

jaar omhoog?
 Bezuiniging vrouwenopvang: de fractie is bezorgd over de gevolgen voor vrouwen van buiten 

de regio.
 Jeugd: veiligheid heeft prioriteit.
 De fractie vraagt aandacht voor de SOA-problematiek.
 Zwemdiploma’s: de achterstand van kinderen in groep 8 moet snel worden ingehaald.
 De fractie is tevreden over de aanpak voor vluchtelingen.
 Veiligheid LHBT’ers: dit blijft een belangrijk aandachtspunt.

Dhr. Brandsema (ChristenUnie):
 Is tevreden over de ontwikkelingen bij de vensterscholen.
 Hoopt dat het aantal thuiszitters verder omlaag gaat.
 De capaciteit van de vrouwenopvang wordt maximaal benut en dit baart zorgen.
 De fractie is blij dat de integrale aanpak van problematische jeugdgroepen en risicojeugd 

wordt gecontinueerd.
 De verdeling van zorggelden blijft aandacht vergen.
 Sport en bewegen: er mag meer geld naar sport.
 Cultuurnota: er zijn veel positieve ontwikkelingen. De fractie is benieuwd naar de resultaten 

van het bevorderen van de onderlinge samenwerking in het culturele veld.
Dhr. Snelting (Student en Stad):

 Vensterscholen: het is positief dat het aandeel vensterscholen is gestegen en dat de eerste 
verbindingen met het WIJ-team worden uitgebreid.

 Programma 4: de resultaten zijn niet goed te beoordelen omdat de indicatoren nieuw zijn.
 Pilot sheltered city: de fractie is blij dat het project succesvol is.
 Sport en bewegen: de stad moet de verenigingen koesteren.
 Cultuur: het beleid ziet er goed uit. De fractie kijkt uit naar de evaluatie van de Kunstraad.

Mw. Woldhuis (100% Groningen):
 Programma 3, onderwijs: spreker sluit zich aan bij de woordvoering van de VVD.
 Programma 4: uit de Atlas van Nederlandse gemeenten blijkt dat mensen in sommige wijken 

minder gelukkig zijn dan werd gedacht. Kan de wethouder uitleg geven?
 Sport: ziet het college ruimte meer aandacht aan zwemonderwijs te besteden?

Wethouder Van der Schaaf:
 Laaggeletterdheid, volwasseneducatie: vanaf 2018 worden digitale vaardigheden aangeboden. 

Het college probeert de beoogde aantallen te halen door de uitstroom naar de Taalhuizen te 
vergroten.
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 Huisvesting statushouders: de gemeente ligt op koers om de taakstelling 2017 te halen. De 
spreiding over de wijken: in samenwerking met de woningcorporaties worden al betere 
resultaten behaald. Met particuliere verhuurders zijn afspraken gemaakt.

 Cijfers Atlas van Nederlandse gemeenten over geluk: een integrale aanpak is nodig voor 
wijken met een groot aandeel lagere inkomens. Het integraal gebiedsgericht werken is 
belangrijk. Next city besteedt er de nodige aandacht aan.

Wethouder Gijsbertsen:
 Stand van zaken SOA: de doelgroep wordt beter bereikt en de mensen met het hoogste risico 

worden beter aangesproken.
 Diversiteit en veiligheid: het college blijft de middelen beschikbaar stellen ondanks het 

wegvallen van de rijksbijdrage. De veiligheid krijgt meer aandacht.
Wethouder Schroor:

 Vroeg- en voorschoolse opvang: 91% van de doelgroep wordt bereikt. De rest wordt benaderd 
via informatie en persoonlijke benadering. Het doel is een score van 100%.

 Het aantal thuiszitters is sterk gedaald. In de Rekening zijn niet alle cijfers opgenomen. De 
beoordeling van de Wmo-ondersteuning door cliënten is hoger dan het gemiddelde van de 
grote steden.

 Het overschot van 1 miljoen euro heeft niet alleen betrekking op onderwijs. 450.000 euro 
komt uit het leerlingenvervoer door het efficiënter te doen. Een ander deel gaat over de vroeg- 
en voorschoolse opvang omdat niet iedereen meedoet. Nog een ander deel gaat over het 
innovatieatelier waar gelden vrijvallen. Een en ander is conform besluiten van de raad.

 De raad ontvangt deze zomer de nieuwe monitor daklozen.
 Het andere gezicht van de stad: de wethouder zegt dat ongeveer 80% van de middelen besteed 

wordt aan dat andere gezicht van de stad. Hij wijst op de Wmo- en de armoedevoorzieningen 
en de middelen voor leerlingen.

 Overschot vrouwenopvang: er worden geen vrouwen geweigerd. Er is regionaal overleg.
 De verzilvering van indicaties: een deel van de mensen regelt het op een andere manier. Het is 

niet zo dat deze mensen geen zorg krijgen. Er is wel blijvende aandacht nodig om 
bijvoorbeeld verwaarlozing te voorkomen.

 Odensehuizen, algemene voorzieningen: het college bekijkt dit goed en komt er dit jaar op 
terug.

 Beschermd wonen wordt gedecentraliseerd naar de omliggende gemeenten.
 Sheltered city voldoet in allerlei opzichten aan een onderwijsvraagstuk. Het is daarom een 

gemeentelijk taak.
 Zwemonderwijs: de gemeente haalt 97%. De vakdocenten houden de andere 3% goed bij of ze

op een andere manier hun zwemdiploma kunnen halen.
 Ex-gedetineerden: het veiligheidshuis is hierin de spil.
 Bed-bad-brood: in een brief van het college staat hoe tot oktober 2017 de financiering uit 

eigen middelen wordt voortgezet in afwachting van nieuw rijksbeleid.
 De 1 miljoen euro extra voor onderwijs is bestemd voor vernieuwende projecten en niet voor 

het verkleinen van klassen. Het verkleinen van klassen is een landelijk vraagstuk.
 Mantelzorg: de wethouder stelt voor eerst ambtelijk informatie in te winnen.

Wethouder De Rook:
 School sportverenigingen, fout in de Rekening: zes moet zijn zestien waar het gaat om het 

behaalde aantal in de wijken.
 De bewegende stad: de projecten liggen niet op schema door de samenwerking met andere 

initiatiefgroepen.
 Overlast en vernielingen bij sportverenigingen heeft de aandacht van het college.
 Aan topsport besteedt de gemeente ongeveer 1% van de cultuurbegroting.
 Amateurkunst: het college stuurt voor de zomer een brief over de resultaten van de consultatie

met de amateurkunstenverenigingen.
 OPSB: als alle voor- en nadelen worden gesaldeerd, is er een voordeel van 516.000 euro 

vanwege het gunstiger uitvallen van de programmering.
 Het overschot van 1 miljoen euro heeft niet alleen betrekking op onderwijs.
 De wethouder komt schriftelijk terug op de vraag van dhr. Koks over het opmaken van een 

tussenstand bij de Vernieuwing sociaal domein.
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Dhr. Koks (SP):
 Net als vorig jaar noemt dhr. Koks op verzoek van wethouder Schroor drie onderwerpen waar 

het goed gaat.
 Ten eerste is dat de aanpak bij de bed-bad-broodvoorzieningen.
 Ten tweede is dat de verlichting van het voetbalveld in Beijum.
 Ten derde is dat de opening van de Opstap in de Indische Buurt.

De voorzitter sluit de vergadering om 15.00 uur.
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